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RAPORT DE ACTIVITATE 2075

r. PREZENTE

1. Consiliul Local al Municipiului Sfdntu Gheorghe.

11 gedinge ordinare din 11' Prezent IaLOO%

13 Sedinte extraordinare din 21. Prezent la 62%

2. Comisia de Tineret 5i SPort

13 gedinte din 21. Prezent62Yo

3.Comisia de Culturi giinvd[5m6nt

12 gedinli din 15. Prezent 80 %
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!I. ACTIVITATE

2015 fost un an obignuit din toate punctele de vedere, pentru acest al doilea mandat de

consilier local, cu aceleagi evidente probleme din cauza unei majorititi mult prea conlortabild,213

dintre consilierii locali fiind membri ai UDMR, iar inifiativele gi propunerile celorlaltor grupuri si treaci
mult mai greu, sau chiar deloc,

Am participat la toate gedinlele ordinare din anul 2015, la majoritatea gedintelor de plen sau

de comisii, incercind si analizim, impreuni cu colegii consilieri, indiferent de culoarea politicS,

proiectele prezentate spre avizare, majoritatea dintre proiecte primind avizul favorabil, dar beneficiind

gi de observatiile de formi sau fond, atunci cdnd a fost cazul si fie completate prin amendamente.

Cele mai importante reugite au linut de continuarea suslinerii ideii de "outonomie culturald"
pentru romdnii din Sldntu Gheorghe, din ce in ce mai mult, cei 4 consilieri romdni ovdnd putere de

decizie in problemele care lin de comunitatea romdneascd. Evident, qceastq este incd doar in micd

mdsurd pusd in procticd gi oproope delocin ceeo ce priveSte corespondenlo proporlionald q distribuirii

fondurilor, dqr sperdm cd anii cdre urmedzd vor consolido oceastd idee,

Continudnd experienta din 2014, Comisia de Tineret gi Sport a evoluat, din picate, in direclii

eronate, mai exact din cauza lipsei de direcfie, deoarece, in urma demisiei din C.L. a fostului
pregedinte, colegii mei de Comisie nu au binevoit si aleagi nici pSni in acest moment, un alt

reprezentant tn aceastS funcfie, degi personal, mi-am exprimat aceasti dorinfi public. $edinfele au

fost sporadice, iar realizirile pe misurS, majoritatea venind de la iniliative individuale ale unor colegi,

iar activitatea fiind coordonatd de citre dl. viceprimar Tischler Ferenc, degi domnia sa nu poate si se

afle in ambele situalii deodatd, firi indoiald.

Comisia pentru Culturl gi invifimdnt a suferit practic cam de aceleagi tare ca gi precedenta in

care am actionat, iar realiz5rile au fost tot mici, fali de mandatul precedent.

Proiecte proprii

Am incercat si reiau proiectul depus de la inceputul celui de-al doilea mandat, pentru

introducerea unui sistem de recompensare a profesorilor excelenli gi implicali din Sfintu Gheorghe gi

dupi mai multe runde de disculiiin comisii giin plen, proiectul nu a beneficiat de sprijinul majoritifii
colegilor, iar acegtia au previzut sume de bani ridicol de mici, pentru Asociafiile Pedagogilor din Sfintu
Gheorghe, cea romdni ;i cea maghiari, care au inceput si ofere premii simbolice pentru profesorii

deosebifi din orap, in ciuda obiecfiilor mele de formd gi pe fond.
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Am sustinut gi participat la multe evenimente organizate cu ocazia Zilelor Sportive SfAntu

Gheorghe 2015 gi mi bucur ci a fost continuat programul Burse Sportive Sfdntu Gheorghe pentru

sportivi, antrenori gi juniori, inigiat de mine in urmi cu 5 ani.

Am continuat promovarea pogramului special de recompensare a excelentei Ja nivelul

liceenilor, intitulat "Bursele Sf6ntu Gheorghe". un program prin care ,iin2Ot4,5 tineri au primit cdte

3000 de lei din bugetul oragului, plus inci 4 premii speciale, acordate cu ajutorul unor parteneri privali

sau ONG-uri - pentru cei 3 studenfi $i o elevi, care studiazi in limba romdni 9i nu au reugit s5 obfini
Bursele pentru studenli / pentru elevi, dar care au fost recompensafi special de citre Asociatia de

Tineret Ecou, la sugestia mea.

A fost menlinutd gi in anul 2015 linia de finantare separati de cdtre Consiliul Local, "pentru
multiculturalitate si interculturalitate", propusd de mine acum citiva ani, in valoare de 20.000 lei gi

sperdm ca din 2015, valoarea acesteia sd creasc5.

Toate cele trei programe initiate de mine, atdt "Bursele Sfdntu Gheorghe", c6t;i "Bursele
pentru sportivi", dar gi cel "pentru multiculturalitate gi interculturalitate", sper ci vor avea efect pe

termen lung gi mai ales ci simbolizeazi deja recunoa$terea, aprecierea gi incurajarea constanti a

tinerei generagii din comunitate, Tn toate directiile pozitive gi pe toate planurile ei de actiune, mai ales

pornind de la idea ca iupRruruA suruf f u MAI BUNII Regret faptul ci celelalte doui hotirari propuse,

cea de acordare a burselor pentru profesori, dar pi cea de acordare a titlului de cetitean de onoare nu

au obtinut acordul colegilor mei.

Pentru Tineret gi Sport

Am analizat propunerile gi am acordat impreuni cu colegii din Comisia de Tineret $i Sport

finanldri pentru proiectele din 2015, conform programului-cadru de sustinere a sportului,,intitulat

"SfAntu Gheorghe sprijinE sportul!", Modificatin cursul anului, proiectul a pus bazele unei finantiri
consistente pentru sportul din municipiu, atet ce! de masi, c6t gi cel de performan!5, cu precidere

echipele de primd ligi, cea de baschet feminin gi cea de futsal, dar gi cele de fotbal, ping-pong, baschet

masculin, handbal etc. atat la seniori, dar gi la juniori, cu precidere prin sustinerea sectiilor Cluhului

Sportiv $colar.

Am sprijinit vreme de c6teva luni acordarea unei finanldri pentru achizilionarea unui scaun

rulant pentru sportivul nostru de aur, Ciprian Anton, campionul nafional gi cipitanul echipei na[ionale

a Romdniei de tenis in scaun rulant, iar de anul trecut sportivul nostru joaci pe un scaun nou nouf din

Marea Britanie.
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impreuni cu colegii din Comisie am analizat gi acordat finan!5ri in cele doui sesiuni organizate
poe parcursul anului pentru asocialiile de tineret, dupi regulamentul de acordare a finanlSrilor pentru

organizafiile de tineret, av6nd runde de int6lniri cu zeci de ONG-uri, dar pi cu alli factori interesafi

asupra fenomenului.

Am fost coordonatorul gi in acest an al activititilor de la "Cortul de Tineret ZO1iS",impreuni cu

partenerii de la HARIT, reugind si creim un pol de atracgie pentru mii de tineri din orag, programele

diverse gi atractive, concertele de seari, dar pi consursurile reugind si atragi atenlia gi si se impuni in

multitudinea de programe de "Zilele Sf6ntu Gheorghe": "Saint George Got Talent", "Biblioteca Vie",

concert "Bere Gratis", concert Flavius, tobogarul minune din intorsura Buziului 9i int6lniri cu publicul

ale vedetelor de la Zilele Sfdntu Gheorghe, inclusiv gtefan Binici jr.

Mi-am pistrat obiceiurile gi am avut gi in acest prim an de mandat multiple int6lniri cu tinerii

din Sfdntu Gheorghe in cadre informale - Clubul de Tineret din C.N.M.V. I Tilele Elevilor / excursii

interne gi internalionale gi tabere de tineret / evenimente culturale, artistice sau sportive - pentru "a

lua pulsul" mi5cirilor de tineret din municipiu, pentru a le sprijini initiativele gi pentru a le afla pdrerea

despre subiectele puse in disculie in cadrul Consiliului Local.

Am coordonat, participat gi sustinut mai multe evenimente publice cu gi pentru tineri, printre

care Excursiile Multiculturale la Cluj-Oradea-Budapesta-Veszprem 9i Oradea-Cracovia-Satu Mare,"3M

Talks", "Festivalul lnterna[ional "Atelier", cu pleiada de spectacole de teatru, "Zilele ECOU", cu

excelentele spectacole, "Viitorii Lideri ai Comunitilii / llumni CNMV", Festivalul de Colinde,,Povestea

din Ajun", seria de filme romdnegti la Casa de Culturd MunicipalS, produclia spectacolului "La belle

musique francaise", concertul "Madrigal" in deschiderea Zilelor Sfdntu Gheorghe gi seria de

evenimente Cantus Mundi in zona noastri, aducerea spectacolului de muzici gi poezie cu ocazia Zilei

nafionale, cu Daniela Nane etc.

Am continuat sd conduc Clubul de Dezbateri Academice din Sf6ntu Gheorghe, av6nd int6lniri Tn

fiecare joi la CNMV, merg6nd la turnee nafionale cu echipe 9i fic6nd chiar parte din echipele de

organizare la Bragovul Dezbate gi la Rom6nia Dezbate Bragov 2015, dar mai ales organizdnd cel mai

mare turneu din Europa de dezbateri academice pentru liceeni, Saint George City of Debate lX gi

participend cu elevi sau studenti la mai multe competitii locale 9i nationale (Bucuregti, Bragov, Cluj,

Ploiegti, Miercurea Ciuc) cu rezultate notabile adesea. in plus, am continuat sA desfegurim programul

initiat ?n premierd in Rom6nia, Masterclass Debate, la Pidureni, unde 12 dintre cei mai buni debateri

ai !irii au tinut cursuri pentru aproximativ 50 de elevi gi profesori doritori si aprofundeze lumea

dezbaterilor academice de performanli.

Am propus gi susfinut pentru premiere unul dintre voluntarii anului 2015 la Gala Centrului de

Voluntariat HlTl, in persoana lui Rareg Septimiu, unul dintre liderii incontestabili ai generafiei sale.

Am sustinut gi participat la multe programe sportive sau de voluntariat in Sfdntu Gheorghe,

printre care marguri pe biciclete in cadrul proiectului ,,Bike Walk Sepsi", activititile Clubului de $ah
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,,Cavalerul", plus multitudinea de activitili initiate de Asociafiile "ECOU", dar gi Covalpin, Alutus,

HARIT, HlTl, Sepsi lSE, JBC g.a.

Am continuat gi in 2015 comemorarea la Sfdntu Gheorghe a sportivului Marian Cozma, un

adevirat simbol al prieteniei romino-maghiare, dar am dus tabloul nostru la Veszprem, la

monumentul ridicat in memoria sa la Sala de Sport din localitate.

Am iniliat gi pus tn practicS, alituri de colegii din Asocialia ECOU 9i Centrul de Culturi al

judelului Covasna a programului de schimb cultural, in 40 de copii din Sfdntu Gheorghe au vizitat

Bi[anii Mici, ti16mul de legendi al povestitorului Benedek Elek.

Am ajutat constant la promovarea bazelor sportive gi de agrement din orag, contribuind, dupd

posibilitili, cu votul meu sau prin alte mijloace la buna desfSgurare a activitetilor sportive gi de tineret

in Sf6ntu Gheorghe.

Pentru Culturi gi Multiculturalitate

Am participat la majoritatea evenimentelor culturale din orag, indiferent de limba In care au

fost interpretate $i, in deplini cunostinte de cauz5, am sprijinit initiativele particulare sau comunitare

ale Centrului de Culturi Arcug, ale Muzeelor "Carpalilor Risiriteni" gi "Nafional Secuiesc" dar gi ale

celor trei teatre din orag, "Andrei Mureganu", "Tamdsi Aron" gi ,,Studio M", toate beneficiind de

rectifidri pozitive de buget, primul chiar mult mai consistente decat in anii trecufi, mai ales odati cu

preluarea noii s6li de la fostul cinema Arta. Am sustinut gi promovat in continuare supratitrarea in

limba rom6ni a spectacolelor in limba maghiari de la Teatrul "Tamdsi Aron" gi de la ,,M Studio".

Am colaborat cu conducerea Teatrului Andrei Mureganu la "menlinerea" celui mai vechi

Festival lnternalional de Teatru din !ari, "Atelier", unde am ficut parte din echipa de organizare a

acestui eveniment, in calitate de coordonator de eveniment, aldturi de directorul de eveniment,

dramaturgul Radu Macrinici.

Am Tnceput o serie de excursii culturale prin care am deplasat la Bucuregti, mai multe serii de

tineri la spectacole, dar am gi adus la noi in orag un spectacol fenomen, Coana Chirifa, cu doamna Stela

Popescu, care s-a jucat cu sala arhiplini la Sala Mare a Teatrului.

Am coordonat o parte dintre manifestirite organizate cu ocazia "Festivalului de Cotinde

Povestea din Ajun / Meses Karacsony 2015", unde datoriti unor echipe extraordinare de voluntari, am

avut parte de intdlniri fabuloase in cele 5 concerte in scoli, 4 zile de colindat in autobuze gi mii de

persoane colindate, plus c6teva sute de cirfi de colorat distribuite, plus doui flsh mob-uri bitingve,

toate cu ocazia celebririi Sirbdtorii Na$terii Domnului.
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Am ficut parte din nou din echipa de organizare a Zilei Nalionale a Romdniei 2015,

evenimentul pe care l-am coprodus cu ajutorul colegilor din ECOU fiind aducerea unui spectacol

extraordinar "Pianul cu poeme", cu actrila Daniela Nane.

Am ficut parte din nou din echipa de organizare a Zilelor Sf6ntu Gheorghe 2015, ca 9i

responsabil de programele de limbi romini, gi s-au bucurat de mare succes atdt spectacolele

eveniment din cadrul Siptim6nii Culturale - Zilele Filmului Rominesc, cu premiere gi invitali de marci,

Seara de Jazz cu cele 3 formalii ale divergilor membri ai familiei Cserkesz, plus superprodu{ia "la belle

musique francaise", cu Monica Opra gi Orchestra Castellani, dar gi concertele formafiilor invitate;
gtefan BEnicd jr., Bere Gratis, lon Crefeanu

Am adus, impreuni cu colegii din Asocialia de Tineret Ecou gi Centrul de Culturd Arcug, un

concert de pian la 4 miini ai unor absolvenli ai Royal Academie din Londra.

Am produs 9i jucat cu partenerii de la Teatrul lndependent Osono un spectacol de teatru forum

pe tema convieluirii dintre romini gi maghiari, av6nd deja turnee in mai mulote orage din fari 9i

strdindtate, urm6nd ca in 2016 si mergem chiar gi la Bucuregti.

Am produs pentru campionul nostru in scaun rulant o carte personalS, pe care Ciprian Anton a

scris-o impreuni cu o doamni dctor, specialisti in acest domeniu.

Am continuat la Sf6ntu Gheorghe programul "Uit5 o carte undeva" 9i de multe ori am lSsat

c6te o carte pe bincile din Parcul Central incercdnd 5i astfel si incurajez lectura, mai ales in rAndul

tinerilor, dar gi prin "cdrtile siptim6nii", o continuare online de recomand6ri pe modelul "Cartea de la

pagina 5", un proiect mai vechi suslinut de mine pe vremea c6nd conduceam Observatorul de

Covasna.

Am dezvoltat, impreuni cu prietenul gi colegul Cziprian Lorand, profesor universitar la UBB, o

serie de evenimente "Vox Populi", unde lunar au fost invitate si participe personalitili preocupate de

interacliunea rom6no-maghiari, jurnaligti sau profesori din Cluj, Tdrgu Mure5, Bragov, Bucuregti 9i

Sf6ntu Gheorghe.

Am continuat sa dezvolt Jurnalul Online Pozitiv pe facebook, mai ales din dorinfa de a echilibra

avalanga de gtiri negative culese gi amplificate de c6tre mass-media centrale din zona gi oragul nostru.

Pentru Protectia Mediului

Am continuat proiectul de nivel internafional, iniliat de mine acum opt ani la Sf6ntu Gheorghe,

"Earth Hour", tn acest an mai bine de o suti de participanli au inillat lampioane $i au cantat la chitari
pi vocal muzici in limba rom6n5, dar gi in maghiarS, celebr6nd stingerea luminii?n orag, odati cu alte

c6teva mii de orage din intreaga lume.
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Pentru Egalitatea de $anse

Am initiat gi dezvoltat, in parteneriat cu Ciprian Anton gi Zsolt Vrabie un proiect prin care

speram si atragem atentia autoritetilor gi cetifenilor asupra necesitilii accesibilizirii drumurilor din

orag, plus trotuarele gi pistele de biciclete. Sperim ca ideile expuse public s5 devini o prioritate pentru

conducerile viitoare ale oragului.

Comisiispeciale

Fac parte in continuare din Consiliul de Administratie al Colegiului Nalional "Mihai Viteazul",

unde am participat la majoritatea gedinlelor care au avut loc Ai de unde am preluat informaliile

necesare pentru a suline cu succes cauzele ridicate de elevii, cadrele didactice gi direcliunea Colegiului

in fala Consiliului Local gi a Primiriei Sfdntu Gheorghe, reupind c6teva finanldri consistente pentru

unitatea de invSlimdnt, pentru anul acesta rim6nind si fie finalizati asfaltarea curlii.

Deasemenea am fost ferm in a lupta pentru indepirtarea din invd!6m6nt a doamnei lnspector

gef, Keresztely lrma, care gi-a dat demisia dupE mult prea mulfi ani petrecufitn fruntea acelei institufii.

Deasemenea, impreund cu colegii din Asocialia de Tineret Ecou gi partenerii nogtri privafi, am hotir6t
si completim cu sume consistente bursele de exceleneti acordate pentru inci 3 elevi ai Colegiului,

deoarece nu 6, ci doar 3 au putut primi acest beneficiu de la Consiliul Local Sf6ntu Gheorghe.

Sunt membru in Comisiile delegate ale Consiliuiui local pentru Multitrans pi la Adipostul

pentru Cdini, iar ambele institulii au avansat evident in acest ultim an, dezvolt6nd noi tehnologii Si

reu;ind investitii consistente pentru o mai buni desfigurare a activitetilor specifice.

Am f6cut parte, pentru prima dati, din Comisia de verificare a concursului de management la

Teatrul Andrei Mureganu gi m-am bucurat de promovarea unei transparente maxime pe toati
desf5gurarea concursului, care, in ciuda unor contestdri venite din cauza unor persoane mult prea

gribite si tragd concluzii, nu sd verifice informafiile vehiculate, a adus o persoani extrem de potriviti
in funcfia de manager al instituliei, in persoana doamnei Anna Maria Popa.
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Diverse

Am continuat omplificarea procesului de tronspdrengd gi desecretizore a octului decizionol,

informdnd constdnt ti extrem de ropid mass-media tocatd despre noutdlite apdrute fn cadrul gedingelor

Consiliului Locol sau ale Comisiilor gi ajutdnd departamentul de imagine de cdte ori om fost solicitqt
pentru diverse proiecte, mdi oles cele legate de imbundtdtired portalului de informalii al oragului:

www. sf p ntu ah e orq h e i nfo, f,q

Am inceput colaborarea cu portalul de contact rom6no-maghiar, "Corbii Albi" gi am dezvoltat

cea mai puternici echipi din 1ari, cu excepfia oragului Cluj, unde a fost inifiat proiectul.

Am participat la majoritatea evenimentelor din comunitatea noastrS, prilejuite fie de sirbdtori
oficiale - Ziua Nafionali, Ziua Armatei, Ziua EliberSrii Ora;ului, Ziua Limbii Rom6ne, Ziua Maghiarilor

de Pretutindeni, Ziua Culturii Maghiare etc., fie de evenimente locale - Parada C6rnafilor, Festivalul de

Kurtos Kalacs S.a, reprezentSnd Consiliul Local sau Primiria Sf6ntu Gheorghe, de fiecare dati c6nd mi

s-a solicitat acest lucru, atat la gcoli, gridinite, institulii aflatein subordinea Consiliului Local sau

institufii publice sau private.

Am fost membru fondatorin asociafia locald care a suslinut obginerea titluluide Capitali

Culturali Europeani pentru municipiul Sfdntu Gheorghe, din picate, un obiectiv care nu a putut fi
atins.

Am luat pozilii publice ferme pe tot parcursul anului de condamnare a extremigtilor, de

oriunde ar fi acegtia, chiar dacS ambele pl6ngeri depuse de mine la Polilie gi Parchet impotriva

extremiqtitor de la Noua Dreapti care au mdrgiluit cu scandiri xenofobe in Sf6ntu Gheorghe, dar gi a

celor din T6rgu Secuiesc care au arborat steaguri de doliu cu aceeagi ocazie, au primit aviz negativ.

Cu speronfo cd iwtpAfUtUA putem schimba realitatea din jur, continui sd cred cd in fiecare
dintre noi este schimborea, ior implicarea tuturor in viola comunitdlii ar transformo tn bine intregul

oro5. Sunt onordt sd reprezint cetdlenii orasului lq "masq deciziilor" din Consiliul Locol gi sunt convins

cd o mai bund 5i mai echitobild impdrlire a locurilor din ocest organism, plus o "verificore" mai otentd

o activitdlii fiecdrei persoane care condideozd, or face mult bine noud tuturor!

IUBESC Sf6ntu Gheorghe !

Sepsiszentgyiirgy, 6n SZERETTEK!

I LOVE Saint George!

05.02.2015


